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Protokół  Nr  LVI/23 
z  sesji  Rady  Miasta  Szczecin 

odbytej  w  dniu  30  stycznia  2024  r. 
w  sali  obrad  Rady  (Szczecin,  pl.  Armii  Krajowej  1) 

 
 
Początek obrad w dniu 30 stycznia 2024 r.: 
- godz. 10.00 
Zakończenie obrad: 
- godz. 11.25 
 
W dniu 30 stycznia 2024 r. w sesji uczestniczyło 28 radnych. Lista obecności 
stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni nieobecni: 
1. Dominika Jackowski 
2. Marcin Pawlicki  
3. Grażyna Zielińska 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Prezydent Miasta i jego zastępcy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy Urzędu Miejskiego – lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy/Kierownicy Miejskich Jednostek Organizacyjnych - lista obecności 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu, 
oraz przedstawiciele mediów i mieszkańcy miasta. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad powitała przybyłych na kolejną LVI zwyczajną 
sesję Rady Miasta Szczecin: radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców, 
przedstawicieli Urzędu Miejskiego, rad osiedlowych, związków zawodowych, 
mieszkańców miasta oraz przedstawicieli szczecińskich mas mediów. 

Następnie Przewodnicząca obrad w oparciu o przedłożoną listę obecności 
stwierdziła, że na sali jest obecnych 23 radnych, zatem obrady Rady będą 
prawomocne. Oświadczyła, że w związku z tym otwiera LVI zwyczajną sesję Rady 
Miasta Szczecin. 
 
Przewodnicząca obrad poprosiła wszystkich obecnych o uczczenie minutą ciszy 
Pana Zbigniewa Piaseckiego żołnierza Armii Krajowej, harcerza Szarych Szeregów 
i uczestnika Powstania Warszawskiego, który odszedł w wieku 97 lat. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad: 
 
2. Zatwierdzenie protokołu z LV zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej w dniu 

12 grudnia 2023 r. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad poinformowała, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli możliwość zapoznać się z jego 
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treścią. Zapytała radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku 
z brakiem uwag poddała jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 22  przeciw – 0  wstrzym. – 1 
 
W wyniku powyższego głosowania protokół został zatwierdzony. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad: 
 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad poinformowała, że wpłynęły następujące 
wnioski dot. zmian do porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu): 
 
Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 15/24 w sprawie 
nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Grecka) 
 

za – 23  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 

 

Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 16/24 w sprawie 
nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Brzoskwiniowa) 
 

za – 23  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 

 

Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 17/24 w sprawie 
nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Podgrzybkowa) 
 
za – 24  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 

 

Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 18/24  w sprawie 
nadania nazw urzędowych ulicom w mieście Szczecinie (ul. Gwardzistów) 
 

za – 23  przeciw – 0  wstrzym. – 1 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt został wprowadzony do porządku 
obrad. 
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Wniosek Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 19/24 w sprawie 
nadania nazw urzędowych ulicom w mieście Szczecinie (ul. Hetmańska) 
 

za – 24  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
 

Wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały nr 20/24 w sprawie skargi na Prezydenta Miasta 
Szczecin. 
 
za – 24  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania projekt został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
 
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad oświadczyła, że po rozpatrzeniu wniosków 
przez Radę porządek obrad XXV zwyczajnej sesji jest następujący: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z LV zwyczajnej sesji Rady Miasta Szczecin odbytej w dniu 

12 grudnia 2023 r. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

− 1/24 - udzielenia bonifikaty od cen netto nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na poprawienie 
warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych, 

− 2/24 - udzielenia bonifikaty od ceny netto niezabudowanej działki gruntu 
sprzedawanej w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej, położonej w Szczecinie przy 
ulicy ks. J. Dzierżonia, 

− 3/24 - wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miasto Szczecin 
porozumienia międzygminnego z Gminą Gryfino na realizację zadań 
z zakresu opieki nad bezdomnymi zwierzętami w latach 2024-2025, 

− 4/24 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Międzyodrze – 
Ostrów Grabowski” w Szczecinie, 

− 5/24 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Śródmieście – 
Zachód, Małkowskiego, Kosmos” w Szczecinie, 

− 6/24 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Klucz – 
Rymarska” w Szczecinie, 

− 7/24 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Niebuszewo – 
osiedle” w Szczecinie, 

− 9/24 - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Pogodno – Budzysza Wosia” w Szczecinie, 

− 10/24 - realizacji na terenie Gminy Miasto Szczecin świadczenia pieniężnego 
"Bon opiekuńczy: Alzheimer 75" oraz upoważnienie Dyrektora Szczecińskiego 
Centrum Świadczeń do prowadzenia postępowania, w tym wydawania decyzji 
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administracyjnych w zakresie świadczenia pieniężnego "Bon opiekuńczy: 
Alzheimer 75", 

− 11/24 - zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gmin ze 
Szczecińskiego Obszaru Metropolitarnego do programu SZCZECIN 
PRZYJAZNY RODZINIE w części dotyczącej „Szczecińskiej Karty Rodzinnej”, 

− 12/24 - zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
ośmioletnich szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto 
Szczecin oraz określenia granic ich obwodów od 1 września 2023 roku, 

− 13/24 - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Osów 1” w Szczecinie,  

− 14/24 – powierzenia Gminie Miasto Szczecin wykonywania praw 
właścicielskich nad Jeziorem Słonecznym, 

− 15/24 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Grecka), 
− 16/24 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie 

(ul. Brzoskwiniowa), 
− 17/24 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie 

(ul. Podgrzybkowa), 
− 18/24 - nadania nazw urzędowych ulicom w mieście Szczecinie 

(ul. Gwardzistów), 
− 19/24 - nadania nazw urzędowych ulicom w mieście Szczecinie 

(ul. Hetmańska), 
− 20/24 - skargi na Prezydenta Miasta Szczecin. 

5. Informacja o podmiotach, w które zgłosiły zapotrzebowanie lub wyraziły zgodę 
na przyjęcie skazanych w celu wykonywania nieodpłatnej pracy na cele 
społeczne. 

6. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych dla Gminy Miasto Szczecin do roku 2027. 

7. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
8. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
9. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad: 
 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Ścieżka do projektów uchwał stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

1/24 - udzielenia bonifikaty od cen netto nieruchomości gruntowych 
niezabudowanych sprzedawanych w trybie bezprzetargowym na poprawienie 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 1/24 
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za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty 
od cen netto nieruchomości gruntowych niezabudowanych sprzedawanych w trybie 
bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległych. Uchwała Nr LVI/1577/24 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

2/24 - udzielenia bonifikaty od ceny netto niezabudowanej działki gruntu 
sprzedawanej w trybie bezprzetargowym na poprawienie warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej,  
położonej w Szczecinie przy ulicy ks. J. Dzierżonia 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 2/24 
 
za – 25  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 
bonifikaty od ceny netto niezabudowanej działki gruntu sprzedawanej w trybie 
bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości 
przyległej, położonej w Szczecinie przy ulicy ks. J. Dzierżonia. Uchwała 
Nr LVI/1578/24 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

3/24 - wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Miasto Szczecin 
porozumienia międzygminnego z Gminą Gryfino na realizację zadań z zakresu 

opieki nad bezdomnymi zwierzętami w latach 2024-2025 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Komisja ds. Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 3/24 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie przez Gminę Miasto Szczecin porozumienia międzygminnego z Gminą 
Gryfino na realizację zadań z zakresu opieki nad bezdomnymi zwierzętami w latach 
2024-2025. Uchwała Nr LVI/1579/24 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

4/24 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
„Międzyodrze – Ostrów Grabowski” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 4/24 
 
za – 24  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego „Międzyodrze – Ostrów Grabowski” 
w Szczecinie. Uchwała Nr LVI/1580/24 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

5/24 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
„Śródmieście – Zachód, Małkowskiego, Kosmos” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 5/24 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Śródmieście – Zachód, Małkowskiego, Kosmos” 
w Szczecinie. Uchwała Nr LVI/1581/24 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

6/24 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
„Klucz – Rymarska” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 6/24 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
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Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Klucz – Rymarska” w Szczecinie. Uchwała 
Nr LVI/1582/24 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

7/24 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
„Niebuszewo – osiedle” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 7/24 
 
za – 25  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego „Niebuszewo – osiedle” w Szczecinie. 
Uchwała Nr LVI/1583/24 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ł. Kadłubowski – Nawet dobrze złożyło się, że zabieram głos po głosowaniu bo 
chciałem podziękować Państwu za przyjęcie tego planu, który był procedowany 
przez prawie cztery lata. Był zainicjowany też przez mieszkańców ale też przez inne 
jednostki, plan który wprowadza dodatkową zieleń i utrzymuje obecne tereny 
zielone, które miały być przeznaczone pod zabudowę wielorodzinną. Ten plan 
zmniejsza intensyfikację zabudowy wprowadza dodatkowe miejsca parkingowe 
i zwiększa też wskaźnik miejsc parkingowych na niektórych planowanych 
przyszłych zabudowach. My jako miasto powinniśmy w tym kierunku dążyć, bo 
takie plany jakie w ostatnim czasie przyjmowaliśmy „Bukowo-Kolonistów, 
„Studzienna”, powiększają tereny zielone i wpływają znacząco na jakość i komfort 
życia mieszkańców. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

9/24 - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Pogodno – Budzysza Wosia” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 9/24 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
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Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Pogodno – 
Budzysza Wosia” w Szczecinie. Uchwała Nr LVI/1584/24 stanowi załącznik nr 22 
do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
10/24 - realizacji na terenie Gminy Miasto Szczecin świadczenia pieniężnego 
"Bon opiekuńczy: Alzheimer 75" oraz upoważnienie Dyrektora Szczecińskiego 
Centrum Świadczeń do prowadzenia postępowania, w tym wydawania decyzji 

administracyjnych w zakresie świadczenia pieniężnego  
"Bon opiekuńczy: Alzheimer 75" 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Komisja ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 10/24 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie realizacji na terenie 
Gminy Miasto Szczecin świadczenia pieniężnego "Bon opiekuńczy: Alzheimer 75" 
oraz upoważnienie Dyrektora Szczecińskiego Centrum Świadczeń do prowadzenia 
postępowania, w tym wydawania decyzji administracyjnych w zakresie świadczenia 
pieniężnego "Bon opiekuńczy: Alzheimer 75". Uchwała Nr LVI/1585/24 stanowi 
załącznik nr 24 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
11/24 - zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gmin ze Szczecińskiego 

Obszaru Metropolitarnego do programu SZCZECIN PRZYJAZNY RODZINIE 
w części dotyczącej „Szczecińskiej Karty Rodzinnej” 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Komisja ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 11/24 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniająca uchwałę w sprawie 
przystąpienia Gmin ze Szczecińskiego Obszaru Metropolitarnego do programu 
SZCZECIN PRZYJAZNY RODZINIE w części dotyczącej „Szczecińskiej Karty 
Rodzinnej”. Uchwała Nr LVI/1586/24 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

12/24 - zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
ośmioletnich szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasto Szczecin 

oraz określenia granic ich obwodów od 1 września 2023 roku  
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Komisja ds. Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 12/24 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
ustalenia planu sieci publicznych ośmioletnich szkół podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Miasto Szczecin oraz określenia granic ich obwodów od 1 września 
2023 roku. Uchwała Nr LVI/1587/24 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
13/24 - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Osów 1” w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 13/24 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Osów 1” 
w Szczecinie. Uchwała Nr LVI/1588/24 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

14/24 - powierzenia Gminie Miasto Szczecin wykonywania praw 
właścicielskich nad Jeziorem Słonecznym 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Krzysztof Rudzki – Przewodniczący Komitetu inicjatywy uchwałodawczej – My 
mieszkańcy chcemy powiedzieć, że naszym zdaniem i zdaniem również innych stan 
jeziora Słoneczne jest wysoce niezadowalający. Sytuacja powtarza się od kilku lat. 
Zbiornik, którego okolica jest miejscem wypoczynku wielu szczecinian, 
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systematycznie zarasta roślinnością. Bardziej niż do jeziora, przy którym spędza się 
wolny czas, podobne jest do bagna. Dzieła zniszczenia dopełniła niestety katastrofa 
ekologiczna, która zdarzyła się w tym roku, o której mam nadzieję wszyscy Państwo 
wiedzą. Ta sytuacja nie może dalej się utrzymywać. Zdaniem mieszkańców Miasto 
powinno wziąć część odpowiedzialności opieki nad jeziorem po to, aby mieszkańcy 
bezpośrednio poprzez instytucję wyborów i inne środki, mogli bezpośrednio brać 
udział w opiece nad jeziorem i czuwać nad tym, żeby było ono utrzymywane 
w odpowiednim stanie. Obecnie jeziorem zarządza Państwowe Gospodarstwo Wody 
Polskie. Jest to instytucja, która jest niestety oddalona od mieszkańców. Jej 
głównym celem jest utrzymywanie jeziora w odpowiednim stanie gospodarki 
hydrologicznej oraz ekologicznej, natomiast My mieszkańcy oprócz tego chcemy żeby 
jezioro było utrzymywane również w takim stanie aby było atrakcyjnym miejscem do 
rekreacji. Tak jak już powiedziałem obiekt ma znaczenie lokalne, nie ma ogromnego 
znaczenia strategicznego chociaż jest również elementem gospodarki wodnej 
w Odrze. Ustawodawca przewiduje, że na podstawie porozumienia miedzy władzami 
miasta a Ministerstwem można przejąć część obowiązków opieki nad tym jeziorem, 
dlatego My mieszkańcy całkowicie chcemy aby Miasto w zakresie, które ustali 
porozumienie, przejęło część obowiązków, żeby wzięło odpowiedzialność za to tak 
ważne jezioro. Wiemy, że dookoła jeziora mają być przeprowadzane miejskie 
inwestycje. Cóż dadzą piękne drogi rowerowe, miejsca rekreacji jeżeli samo jezioro 
będzie wyglądało tak jak dzisiaj. Jako przedstawiciel komitetu inicjatywy 
uchwałodawczej apeluję do władz miasta, do radnych o poparcie tego projektu, 
wzięciu odpowiedzialności za jezioro, za ważne miejsce rekreacji w mieście. Apeluję 
o dyskusję i debatę nad stanem tego jeziora i nad stanem retencji w mieście 
i gminach ościennych, również do uruchomienia w miarę możliwości swojej woli 
urzędowej i politycznej aby doszło do szerokiego porozumienia między Miastem, 
Ministerstwem Ochrony Środowiska, Wodami Polskimi i Regionalnym Dyrektorem 
Ochrony Środowiska w tej sprawie. Mieszkańcy dłużej nie zaakceptują stanu jaki 
jest dzisiaj. 
 
L. Duklanowski – Problem tego jeziora to sprawa związana z czystością wody w tym 
jeziorze. Komisja ds. Gospodarki Komunalnej zajmowała się tą sprawą chyba około 
20 lat. Problem polega na tym, że okoliczne gospodarstwa mieszkalne i zakłady 
dokonują zrzutu często nieoczyszczonych ścieków i to jezioro jest w takim stopniu 
zanieczyszczone. Miasto tym jeziorem się zajmowało. Pierwsze bagrowanie, 
usuwanie z dna tego jeziora różnych nieczystości odbyło się w drugiej kadencji 
samorządu. Chyba kilka lat temu też taki proces był przeprowadzony. Jeśli chodzi 
o tą roślinność wodną, która tam występuje, to one powodują oczyszczanie 
w pewnym stopniu tego jeziora. Te rośliny po sezonie wegetacyjnym należy usuwać 
i utylizować. Problem z tym jeziorem jest naprawdę bardzo złożony, ponieważ 
najstarsi mieszkańcy pamiętają, że w tym jeziorze ludzie normalnie się kąpali na 
początku lat 50-tych, było to zupełnie czyste jezioro. Z drugiej strony widzimy, że 
w wokół jeziora jest poczynionych wiele inwestycji przez Miasto począwszy od 
różnego rodzaju siłowni pod chmurką, ścieżki rowerowe i spacerowe. W mojej ocenie 
to porozumienie idzie w takim kierunku żeby to jezioro było bardziej przyjazne dla 
mieszkańców. Jeżeli porozumienie zostanie zawarte a nie będą podjęte konkretne 
działania? Dzisiaj Miasto też próbuje w jakimś stopniu uczestniczyć w procesie 
dbania o to jezioro. Uczestniczy w procesie zagospodarowania terenu wokół jeziora 
ale samo przejęcie przez Miasto … jakby poszukać w dokumentacji, to jest tam też 
zapis o sprawowaniu nadzoru przez samorząd wojewódzki, jest to do pewnego 
stopnia zaszłość, którą też trzeba wyprostować. Myślę, że przy tworzeniu tego 
porozumienia trzeba też uwzględnić tą sytuację. Nie tylko Wody Polskie, nie tylko 
Zarząd Zalewu Szczecin ale też samorząd wojewódzki. Niestety nie wiem, czy to 
porozumienie uzdrowi sytuację. 
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R. Stankiewicz – Zachęcam Pana Krzysztofa do mojej prezentacji z poprzedniej sesji, 
gdzie bardzo intensywnie na ten temat mówiłem i pokazałem skandaliczny stan tego 
zbiornika wodnego. Po pierwsze, to nie jest jezioro Słoneczne tylko jeziorko 
Słoneczne. Wbrew pozorom to ma strategiczne znaczenie, bo wie Pan co się działo 
dwa lata temu, że ono wystąpiło z brzegów. Nie do wiary, ale to się przelało 
wszystko. Była potężna burza nawalna i to jezioro zalało ul. Derdowskiego. To co się 
dzieje w tej chwili, to jest oczekiwanie na potop, bo wystarczy kolejna tego typu 
burza i mamy zalaną i nieprzejezdną ul. Derdowskiego. W tej chwili musi nastąpić 
jakiekolwiek porozumienie dlatego, że władze miasta, wiemy kto w tej chwili rządzi 
miastem, czyli Platforma Obywatelska i Pan Prezydent ze swoimi radnymi 
Bezpartyjnymi, więc ja sądzę, że nie powinno być najmniejszych problemów żeby 
doszło do porozumienia i jak najszybszego zagospodarowania tego terenu. Nie mam 
oczywiście na myśli zbiornika wodnego. To co się dzieje w tej chwili, już nie pierwszy 
raz występuję w tej kwestii, to w tej chwili wygląda tak, że przedłużamy tylko 
łańcuch pokarmowy dla lisów, które sobie wpadają na to zarośnięte jezioro i zjadają 
kaczuszki. Sam byłem świadkiem jak lis ciągnął kaczkę, której nie mógł unieść 
i biegł między ludźmi zdezorientowany. Bagrowanie nastąpiło kilka ładnych lat 
temu i ono doprowadziło do katastrofy, dlatego że zaprzestano tego. Pomysł był 
bardzo dobry, zaczęto od miejsca gdzie jest wlew, od strony zachodniej i było 
bagrowanie na dużą głębokość. Tylko że wtedy osuszono jezioro i zaprzestano na 
czas wakacji. W czasie wakacji przyszło kilka burz i to spowodowało, mogę to 
udowodnić, mam na to zdjęcia, że krótko po bagrowaniu te koparki wyrzuciły cały 
urobek na zewnątrz a woda, która wpadła do tego zbiornika spowodowała, że ta 
roślinność nieprawdopodobnie szybko wybujała. I tutaj ponosi niestety karygodną 
winę Miasto, to można bardzo łatwo sprawdzić, nie Wody Polskie, i to są fakty. Tak 
jak powiedział Leszek Duklanowski, tam się kąpali ludzie, to był bardzo czysty 
zbiornik. A czemu nie może być tak teraz? Kwestia jest jedna, należy wybagrować 
cały zbiornik. To nie jest jakaś sensacja, na to na pewno znalazłyby się jakieś środki 
unijne, bo jest to krok ku poprawie standardu życia mieszkańców. Mógłby być to 
piękny zbiornik wodny gdzie pływały by rowery wodne, kajaki, były by ryby na duża 
skalę a nie to co jest w tej chwili czyli kompletne bagno, które straszy. Co z tego, że 
inwestycje wokół są naprawdę imponujące, i ja chylę czoło, bo tam biegam, ćwiczę 
ale przeraża mnie stan właśnie zbiornika wodnego. To jest zbiornik retencyjny, więc 
też mamy olbrzymi wpływ na to ile tej wody może być. To jest wysoce ważna 
inwestycja, żebyście Państwo, którzy rządzicie miastem w tej chwili i Polską, 
spowodowali żeby ten zbiornik wodny w przeciągu maksymalnie dwóch lat był 
przyjazny dla mieszkańców i był miejscem rekreacji, może łącznie z małym 
kąpieliskiem, ale rowery wodne, kajaki na pewno. Jest to w zasięgu miasta. Bardzo 
bym prosił Pana Krzysztofa żeby ten nacisk był, bo ja próbuję to zrobić od 6 lat ale 
mi się nie udało.   
 
R. Lewandowski – Prawie wszystko powiedziano. Ja bym chciał tylko zwrócić uwagę 
na czystość tego jeziorka i sposobu jego oczyszczania. Ja tam mieszkam od 
urodzenia i przy jeziorku od ulicy Derdowskiego był poniemiecki park, rosły bardzo 
wysokie drzewa orzechowe, teraz tam są działki. Woda była krystalicznie czysta, 
tam się kąpaliśmy nie tylko w samym jeziorku ale i w wodzie, która dopływa do 
jeziorka. W ubiegłym roku napisałem trzy interpelacje w sprawie oczyszczenia 
jeziorka Słonecznego. W moim przekonaniu Miasto nie stoi na wysokości zadnia ale 
opowiada się za tym żeby sprawa była prawnie uregulowana, aby był organ wiodący, 
który odpowiada i inspiruje do działania aby to jeziorko było utrzymane na 
należytym poziomie. Trzeba powiedzieć, że Miasto wokół jeziorka poczyniło wiele 
inwestycji i to uważam wygląda dobrze. Pomówimy teraz o czystości wody. Tu też 
jest rola Miasta, ponieważ trzeba sobie zdać sprawę z jakiego powodu powstaje to 
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zanieczyszczenie. Ono nie powstaje z samej wody opadowej ale także mieszkańcy, 
którzy mają działki niedaleko strumyka dopływającego, wpuszczają tam różnego 
rodzaju nieczystości. To jest m.in. jeden z powodów, że to jeziorko zarasta. Tutaj 
uważam, że należałoby wzmóc kontrole tych, którzy powodują to zanieczyszczenie, 
mówię o posesjach prywatnych i instytucjach, bo to co miało miejsce w ubiegłym 
roku spowodowało tą katastrofę ekologiczną. Ja się opowiadam za uregulowaniem 
odpowiedzialności za czystość jeziorka. Ta odpowiedzialność jest rozproszona 
a warto tę dyskusję podjąć, żeby ten problem rozwiązać. 
 
U. Pańka – Usłyszeliśmy przed chwilą bardzo wiele kłamstwa i musimy to 
zdementować. Nie można obwiniać samorządu Miasta Szczecin za to, że jeziorko 
Słoneczne jest w takim stanie w jakim jest obecnie. W lipcu 2017 r. Rząd przejęło 
zarządzanie wodami, stworzył Państwowe Gospodarstwo Wody Polskie i na tej 
instytucji ciąży fakt, że ono wygląda jak wygląda. Nie wolno mieszkańców 
wprowadzać w błąd. Jeśli chodzi o poziom samorządu, to przez 8 lat Pan Prezydent 
był wspierany przez Wiceprezydenta z Prawa i Sprawiedliwości, od 2010 r. do 
2018 r., i Państwo mogliście zadbać o to miejsce dla mnie bardzo ważne. Nie 
mieszkam, tak jak moi poprzednicy mówili na Gumieńcach, ale tam spędziłam 
prawie 20 lat od 1985 r., i wiem co tam się działo i jak to wyglądało. Miasto zrobiło 
bardzo wiele, i tutaj mamy zgodę, z Panem Radnym nawet mieliśmy okazję 
uczestniczyć w akcjach społecznych, w których stara się zadbać o czystość wokół 
jeziorka, żeby mieszkańcy mogli spędzać tam wolny czas, mieć relaks. Inicjatywa, 
którą obywatele, mieszkańcy Gumieniec przedstawiają, ona w dwóch aspektach jest 
dla mnie bardzo ważna. Po pierwsze, że jest to inicjatywa oddolna mieszkańców, 
którzy widzą, że ich pieniądze, z ich podatków są kierowane m.in. na to żeby 
otoczenie tego jeziorka sprzyjało mieszkańcom, także mieszkańcom całego 
Szczecina, nie tylko temu osiedlu. Należy też dodać, że tam były realizowane 
projekty z Budżetu Obywatelskiego. To tyle jeżeli chodzi o historię. Proszę Państwa, 
Polska jest naprawiana teraz i Polska będzie naprawiona. W mieście Szczecinie, jeśli 
chodzi o Gumieńce i o to jeziorko, które zarosło, wygląda tragicznie a można je 
wykorzystać i my to naprawimy, i na pewno będzie tak, że będzie ono mieszkańcom 
służyło. Ja jestem za tym żebyśmy podjęli rozmowy z Wodami, bo my musimy 
przecież mieszkańcom powiedzieć, że to są ogromne koszty. To są około 
stumilionowe koszty, żeby doprowadzić to jeziorko do takiego stanu żebyśmy byli 
wszyscy zadowoleni. W związku z tym liczę tutaj na umiejętności koncyliacyjne 
rozmów, prowadzenia negocjacji Pana Prezydenta i Wiceprezydentów. Myślę, że 
trzeba podzielić się kosztami, przygotować porozumienie i projekt uchwały, wtedy 
procedować kiedy będzie projekt porozumienia, bo inicjatywa jest świetna ale nie 
sądzę żebyśmy mogli ją dzisiaj procedować.  
 
P. Słowik – Mamy tu sytuację, w której próbuje się tak naprawdę podrzucić nam 
trochę takie zgniłe jajo, mówiąc brzydko, ponieważ jeziorko Słoneczne jak wiemy, to 
są oficjalne informacje, jest zanieczyszczone cały czas. Są tam przekroczone normy 
cynku, żelaza, miedzi, metali ciężkich, które nie powinny się tam znajdować. Wiemy 
skąd jest to zanieczyszczenie, chociażby z tego pożaru, który miał miejsce pół roku 
temu w pobliskiej fabryce na Mierzynie. Wiemy, że to nie jest jedyne źródło 
zanieczyszczeń jakie wpływają do jeziorka Słoneczne. Sam interweniowałem ponad 
półtora roku temu, kiedy z ul. Łukasińskiego z zakładów produkcyjnych był 
dokonywany zrzut do strumyka, który dochodzi do jeziorka Słoneczne. Te 
zanieczyszczenia w zasadzie cały czas tam są nieunormowane. Za to odpowiadają 
Wody Polskie, więc teraz jest dużą nieodpowiedzialnością żebyśmy jako Miasto mieli 
przejmować teren, który jest silnie zanieczyszczony, którego wyczyszczenie wymaga, 
jak już wiemy z oficjalnych informacji, około 4 mln zł we wstępnych szacunkach. 
Dodatkowych 4 mln zł na obecną chwilę nie mamy zarezerwowanych, trzeba by 



 13

szukać środków i własnego finansowania, więc to jest tak naprawdę zrzucanie 
odpowiedzialności za lata zaniedbań jakie miały miejsce na jeziorku Słoneczne. 
Oczywiście rozumiem to, że moglibyśmy jak Miasto przejąć ten teren, zajmować się 
nim, pewnie lepiej go zagospodarować niż dotychczasowy gospodarz, który 
zaniedbał je kompletnie, tylko nie przejmujmy go w takim stanie zdegradowanym 
jakim jest, oczekujmy że zostanie to naprawione przez Wody Polskie z wykluczeniem 
naszych funduszy. Jak będziemy tą sytuację mieli stabilną, normalną wtedy 
możemy wrócić na pewno do tego tematu i pewnie jak tu jesteśmy, ale pewnie 
będzie to już nowa Rada, wszyscy zgodzą się by jeziorko Słoneczne należało do 
Miasta Szczecin. Ale nie bierzmy sobie problemu, który nie my stworzyliśmy, który 
został przez lata zaniedbań tak naprawdę wychodowany. 
 
Ł. Tyszler – Przede wszystkim jest to inicjatywa mieszkańców. Jest to ważny aspekt, 
bo wydaje się, że go trochę gubimy, i ja się wcale nie dziwię, że tak jest. Już 
faktycznie od kilku lat sytuacja w tej okolic się nie zmienia i mieszkańcy, z którymi 
też rozmawiam, bo mieszkam też w tej okolicy, mają serdecznie dość tej niemocy 
jaką obserwują. Cały problem polega na tym, że w swych krokach, jeżeli nie można 
tego załatwić w Wodach Polskich, to może przekażmy ten teren miastu. Problemy są 
dwa. Pierwszy jest taki, parafrazując powiedzenie, „ubabrała się bieda i płacze”. 
Przez ostatnie lata Wody Polskie zarządzane przez Prawo i Sprawiedliwość nie 
zrobiły nic, a to co zrobiły, to były takie ruchy, które nie spowodowały poprawy 
stanu wód dopływających do jeziorka i w jeziorku Słonecznym. Te sytuacje, 
o których mówimy, że była burza, wylała woda, no ona wylała dlatego, bo tam był 
nieoczyszczany kanał i do jest robota dyrektorów i władz Wód Polskich 
zarządzanych przez Prawo i Sprawiedliwość. Nie będę przytaczał nazwisk, bo 
wszyscy je znamy albo można je sobie sprawdzić. Narzekanie, opowieści i te wykłady 
wręcz na temat co było, co tam by należało zrobić, jakie są przyczyny itd. Fajnie, ja 
podziwiam, super, że Państwo wiedzieli. 8 lat wiedzieliście i nic z tym nie zrobiliście. 
Taka jest prawda, że mówienie teraz o tym co trzeba zrobić, ktoś to policzy. Ja 
powiem Państwu to jest kilkadziesiąt milionów złotych żeby to oczyścić. Kto 
powinien to zrobić? Słyszę: Wody Polskie, teraz Rząd powinien, słyszę: unijne 
pieniądze. Nagle są potrzebne, bo słyszałem że miliardy z KPO nie są nam potrzebne 
a tu nagle potrzeba parę milionów złotych do oczyszczania. Ja mam zupełnie inny 
pomysł. Winni tego stanu jaki jest na jeziorku powinni się znaleźć, powinni zostać 
osadzeni i w ramach prac społecznych zakasać rękawy i tak długo oczyszczać aż 
oczyszczą i wtedy zobaczą co to jest prawdziwa praca za wielkie pieniądze. Będą 
dostawali tak naprawdę małe pieniądze za porządną pracę i w końcu skończą się te 
dyrdymały i opowieści dziwnej treści, co to powinno się zdarzyć i kto powinien się 
tym zająć. Nie zajmowali się tym jako współrządzący miastem, nie zajmowali się 
jako rządzący a teraz buzia w kubeł i do roboty. 
 
R. Stankiewicz – Jestem pod wrażeniem wystąpienia Pana Przewodniczącego 
Łukasza Tyszlera. Ja myślę, że zakupi dzisiaj w Castoramie kilkanaście łopat dla 
radnych PiS-u. Ja bardzo lubię wysiłek fizyczny i chylę czoło przed humorystycznym 
podejściem Pana Łukasza, którego pomimo wszystko bardzo lubię. Niestety wszyscy 
jesteśmy za to odpowiedzialni. Ja mam trochę mniej grzeszków dlatego, że 
naprawdę mogę pokazać i Państwo byliście świadkami tego, że walczyłem o to. 
Jeszcze miesiąc temu mocno pokazałem ten problem. Zlekceważyliśmy wszyscy ten 
problem i myślę, że wydanie łopat dla radnych z Prawa i Sprawiedliwości nic nie da, 
nie damy rady. Ja wolałbym jednak aby pierwszeństwo w tym wszystkim miała 
Plaża Mieleńska a w drugiej kolejności jeziorko Słoneczne. Szkoda tego zbiornika, bo 
jak już powiedziałem, ma olbrzymi potencjał dla mieszkańców, gdzie mogliby 
naprawdę w kulturalny sposób, w pełnym komforcie spędzać czas. Jak na razie 
zaczyna brzydko pachnieć i coraz mniej nas tam będzie nad tym jeziorkiem. 
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Szanowni Państwo uderzmy się wszyscy w pierś, to nie mogło być tak, że przez 8 lat 
tam się nic nie działo. A co z rzeczką Bukowa? Olbrzymim problemem jest to, że ta 
zlewnia, ten zbiornik retencyjny sztuczny, przez Niemców wykonany w dużej mierze, 
jedną rzeczą, która zabija to jeziorko w olbrzymiej mierze, to jest to co płynie do 
niego. Nie mówię tutaj o jakiś katastrofach gospodarczych, fabrycznych. Nie 
umiemy uporać się z tym, żeby budynek po budynku sprawdzić gdzie są 
odprowadzane ścieki. Ja tutaj bym prosił o głosowanie w tej kwestii, żeby być 
bezlitosnym w stosunku do ludzi, którzy powodują zanieczyszczenie tego jeziorka. 
Ono będzie coraz gorzej wyglądało jeżeli wszystkie ścieki, fekalia płyną tą rzeczką 
Bukową prosto do tego jeziorka. Tu jest największy problem. Tu zróbmy coś, 
podejmijmy tego typu uchwałę. Zróbmy taką sekcję żandarmów sprawdzających 
dom po domu co się dzieje, gdzie ludzie mieszkający nad tą rzeczką odprowadzają 
ścieki. Szanowni Państwo wiecie, że tak się dzieje i ponad podziałami partyjnymi, 
nie potrzebne są te wycieczki, razem zróbmy to co do nas należy. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad – Widzę, że wracamy do tych samych wątków, 
że ta dyskusja jest potrzebna ale ulegamy marzeniom jak zagospodarować wody 
tego jeziorka a tutaj myślę najpierw potrzebne są głosy pracowników 
merytorycznych, prawników, którzy nam powiedzą czy w ogóle możemy podjąć się 
takiego zadania i ile by to ewentualnie kosztowało, czy jesteśmy w stanie to 
udźwignąć. 
 
R. Lewandowski – Nie chodzi o przypominanie wszystkiego, problem jest od lat 
powojennych. Mam tylko jedno pytanie: kto powinien wychodzić z inicjatywą 
w sprawie jeziorka Słonecznego? Ja osobiście przekonany jestem, że przy tym 
rozproszeniu decyzyjności i działań z inicjatywą powinno wychodzić Miasto, Urząd 
Miasta. Z inicjatywą wyszli mieszkańcy, jest to bardzo cenna inicjatywa ale jednak 
powinno Miasto. Dlatego prosiłbym, żeby władze miejskie oraz koleżanki i koledzy 
radni zastanowili się nad tym pytaniem. 
 
Krzysztof Rudzki – Przede wszystkim chciałem zaprotestować. To nie jest próba 
podrzucenia zgniłego jaja Miastu. Jako mieszkańcy zdajemy sobie sprawę, że 
oczyszczenie jeziora jest kwestią inwestycji wielomilionowej, dlatego kładziemy 
nacisk na porozumienie między Miastem a innymi instytucjami. Nie ukrywam, że 
będzie też potrzebne uruchomienie woli politycznej do oczyszczenia tego jeziorka, ze 
względu na wielkość tej inwestycji. Będzie trzeba uruchomić jakieś jednostki 
decyzyjne w Ministerstwie, wiceministrów, trzeba będzie rozmawiać z posłami, bo 
będzie specustawa odnośnie Odry. To jest jedna rzecz. Druga to, że to jezioro 
zarasta z powodu wcześniejszych operacji. Ta roślinność musi być żeby jezioro się 
oczyściło z tym, że aby to jezioro doprowadzić do stanu takiego, żeby nie musiało 
tam być tyle roślinności należy w wyższym biegu tej małej rzeczki, która dopływa do 
jeziora zbudować też inne zbiorniki retencyjne, które odciążą jezioro pod względem 
pracy retencyjnej. Jest to kwestia szersza a wolą mieszkańców jest to, żeby jezioro 
było estetycznie utrzymane, dlatego apeluję do Państwa, uruchomcie wszystkie 
kanały urzędnicze, polityczne, żeby tę sprawę załatwić.  
 
A. Szotkowska – Zastępca Prezydenta Miasta – Przede wszystkim szanując 
inicjatywę i w pełni rozumiejąc oczekiwania mieszkańców, bo są naturalne, to 
jednak jest parę kwestii do wyjaśnienia. Nie ma potrzeby regulowania stanu 
prawnego ani odpowiedzialności za ten obszar, bo to jest zrobione. 
Odpowiedzialnym podmiotem zarówno za jeziorko jak i za rzekę Bukową są Wody 
Polskie, więc mówimy tu o podzieleniu zadań, co wydaje się na ten moment nie 
odpowiednim rozwiązaniem dlatego, że jeżeli Państwo wyłączycie jeden element 
z całego organizmu, na który to element wpływa cały organizm, to naprawę sytuacji 
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nie poprawi ani nie zmieni. Aby Państwo mogli podjąć świadomie tą decyzję, to 
dzisiaj przede wszystkim należało by powiedzieć co oznacza wyłączenie tego 
elementu a po drugie powiedzieć z jakimi kosztami wiąże się to działanie. Mówimy 
tutaj wszyscy o oczyszczeniu tego jeziorka, o bagrowaniu, o zagospodarowaniu. 
Przypomnę, że zagospodarowanie akurat Miasto kompleksowo robi wokół tego 
jeziorka, to są działania przez nas podejmowane. Natomiast mówimy o działaniu 
jednorazowym, które jest wielomilionowe a nie mówimy o bieżącym później 
zabezpieczeniu, utrzymaniu tego miejsca, na które nie będziemy mieli wpływu po 
nie przejęciu pozostałych elementów całego tego systemu. Pomijam jeszcze, że 
dotyczy to również sąsiedniej Gminy Dobra, bo to nie dzieje się tylko w Szczecinie. 
Pozostawienie tego w jednej instytucji i w jednych rękach jest jak najbardziej 
zasadne i tym krokiem, który powinniśmy zrobić jest oczywiście uczestniczenie 
w porozumieniu z Wodami Polskimi w sposobie zagospodarowania. Á propos 
inicjatywy Miasta. Od roku czasu z inicjatywy Miasta i mojej zapraszam 
systematycznie Wody Polskie po to żeby rozmawiać o rzeczce Bukowej i szukać 
rozwiązań. Te spotkania się cyklicznie odbywają zarówno z przedstawicielami 
Zarządu Dróg i Transportu Miejskiego, Wydziału Gospodarki Komunalnej ale też 
innych zewnętrznych podmiotów. Wody Polskie opracowały w ostatnim czasie, też 
pod presją i naciskiem oczekiwań mieszkańców ale też naszych, koncepcję 
techniczno-kosztową odprowadzenia wód opadowych i roztopowych zlewni. My nie 
mówimy tylko o jeziorku, o tym żeby zbudować kilka kładek i żeby było czysto. Tam 
jest cały teren retencji, Gmina Miasto Szczecin zadeklarowała się udziałem 
w nieruchomości jeżeli będzie potrzeba taka na zbiorniki retencyjne. I teraz po 
stronie Wód Polskich jest zabezpieczenie środków na rozpoczęcie realizacji 
technicznie tej koncepcji. My w pełni deklarujemy współpracę. 
 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad – W związku z powyższym stawiam wniosek 
formalny abyśmy odesłali projektu uchwały nr 14/24 do pracy w komisjach. Nad 
tym trzeba naprawdę się pochylić, przeanalizować, posłuchać rzeczoznawców 
i w tedy ewentualnie będziemy wiedzieli jakie stanowisko mamy przyjąć. 
 
Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie wniosek o odesłanie do pracy 
w komisjach projektu uchwały nr 14/24 w celu dalszej analizy formalno-prawnej  
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie przyjęła wniosek. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

15/24 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Grecka) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 15/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
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Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy 
urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Grecka). Uchwała Nr LVI/1589/24 stanowi 
załącznik nr 33 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

16/24 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie 
(ul. Brzoskwiniowa) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 16/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy 
urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Brzoskwiniowa). Uchwała Nr LVI/1590/24 
stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

17/24 - nadania nazwy urzędowej ulicy w mieście Szczecinie 
(ul. Podgrzybkowa) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 17/24 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy 
urzędowej ulicy w mieście Szczecinie (ul. Podgrzybkowa). Uchwała Nr LVI/1591/24 
stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

 
18/24 - nadania nazw urzędowych ulicom w mieście Szczecinie 

(ul. Gwardzistów) 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 18/24 
 
za – 23  przeciw - 2  wstrzym. – 3 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania nazw 
urzędowych ulicom w mieście Szczecinie (ul. Gwardzistów). Uchwała 
Nr LVI/1592/24 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

19/24 - nadania nazw urzędowych ulicom w mieście Szczecinie 
(ul. Hetmańska) 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 19/24 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie nadania nazw 
urzędowych ulicom w mieście Szczecinie (ul. Hetmańska). Uchwała Nr LVI/1593/24 
stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
B. Baran – Przewodniczący Komisji ds. Bezpieczeństwa Publicznego 
i Samorządności - Bardzo dziękuję wszystkim radnym za przyjęcie wszystkich nazw, 
które Komisja przygotowała. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

20/24 - skargi na Prezydenta Miasta Szczecin 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 20/24 
 
za – 20  przeciw - 1  wstrzym. – 7 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
Prezydenta Miasta Szczecin. Uchwała Nr LVI/1594/24 stanowi załącznik nr 43 do 
protokołu. 
 
 
Zestawienie zbiorcze przeprowadzonych głosowań stanowi załącznik nr 44 do 
protokołu. 
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Przystąpiono do realizacji 5 punktu porządku obrad: 
 
5. Informacja o podmiotach, w które zgłosiły zapotrzebowanie lub wyraziły 

zgodę na przyjęcie skazanych w celu wykonywania nieodpłatnej pracy na 
cele społeczne. 

 
Informacja o podmiotach, w które zgłosiły zapotrzebowanie lub wyraziły zgodę 
na przyjęcie skazanych w celu wykonywania nieodpłatnej pracy na cele społeczne 
stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 6 punktu porządku obrad: 
 
6. Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych dla Gminy Miasto Szczecin do roku 2027. 
 
Sprawozdanie z realizacji w 2022 roku Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych dla Gminy Miasto Szczecin do roku 2027 stanowi załącznik nr 46 do 
protokołu. 

 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 7 punktu porządku obrad: 

 
7. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
 
Wykaz interpelacji i zapytań radnych zgłoszonych na sesji Rady Miasta oraz 
w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
 
U. Pańka – Panie Prezydencie zwrócił się do mnie mieszkaniec prawego brzegu 
w sprawie ulicy Agnieszki. Chciałam złożyć zapytanie: ile wynosił kosztorys 
powykonawczy tej ulicy? Czy ulica ta jest jeszcze objęta gwarancją, ponieważ stan 
techniczny tej ulicy pozostawia wiele do życzenia? Mieszkańcy uważają, że kosztorys 
wstępny jest na poziomie 900.000 zł. Nie jestem tego pewna, dlatego kieruję 
zapytanie do Pana Prezydenta. Już w tej chwili tam są dziury i bardzo ciężko tą 
ulicą przejechać.  
 
R. Stankiewicz – Z cyklu ,,Let's make Szczecin great again" o czym wszyscy na 
pewno marzymy, ja w to cały czas wierzę, i mówię to teraz bardzo poważnie, ponad 
podziałami partyjnymi. Bardzo mi się to marzy, że być może kiedyś dojdzie do takiej 
sytuacji. Niemcy potrafią się dogadać, SPD, CDU itd., a to wszystko w imię narodu 
i dobrostanu. To jest właśnie nasze Stare Miasto i turyści, ci co mają szczęście, to 
siedzą twarzą do pięknych renesansowych kamienic, które powstały z wielkim 
trudem od podstaw, ale ci co siedzą odwrotnie mają taki oto widok. Po lewej stronie 
piękna starówka a po prawej „Gomułka”. Tak to wygląda, przerażająco. Ja już 
nawiązywałem do tego, to nie powinno tak wyglądać. W Niemczech by to wyburzyli. 
Zgodzicie się Państwo ze mną, że Stare Miasto nie powinno tak wyglądać, a to jest 
jednak główny ciąg. Jak byśmy mieli tą ulicę zagospodarowaną, to mielibyśmy 
w pełni małe ale sympatyczne nasze nowe Stare Miasto. (Radny posiłkując się 
wizualizacją przedstawił jak mogą wyglądać elewacje tych samych budynków po 
zmianach). Małe zabiegi a można z tego zrobić renesansowe kamienice. Nanieść na 
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elewacje odpowiednie ornamenty. Ja wierzę, że ten uśmieszek zwycięstwa 
doprowadzi, że w krótkim czasie to Stare Miasto będzie tak wyglądało. Czy to jest 
duży wyczyn Panie Prezydencie? To jest w konsultacji, nie powiem jakim, bardzo 
poważnym medium. W trosce o nasze miasto, żebyśmy wreszcie mogli cieszyć się 
tym, że turyści podziwiają nasze miasto będę to kontynuował, bo będzie 
kontynuacja estetyzacji Szczecina, który bardzo się zmienia, ale zróbmy to co 
najważniejsze, niech te nasze budynki wyglądają tak jak powinny wyglądać. Jak 
niewiele trzeba żeby było wszystko.  
 
Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje zostaną udzielone radnym na 
piśmie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 8 porządku obrad: 
 
8. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad - Przypominam, że zgodnie z art. 24h ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2023 r. poz. 40) radni są 
zobowiązani złożyć (w dwóch egzemplarzach) oświadczenie majątkowe na 2 miesiące 
przed upływem kadencji, tj. dnia 29 lutego 2024 roku z zakresem od 1 stycznia do 
29 lutego, bez PIT-u. Przy wypełnianiu oświadczenia, proszę uwzględnić przekazane 
Państwu ewentualne indywidualne  uwagi, jakie zgłosiły urzędy skarbowe, po 
zbadaniu ubiegłorocznych oświadczeń, w tym w części A punkt X oświadczenia 
(zobowiązania pieniężne), wykazywać należy zobowiązania według stanu, który 
istnieje na dzień wypełniania oświadczenia. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 9 porządku obrad: 
 
9. Zamknięcie obrad. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad poinformowała, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany i oświadczyła, że zamyka LVI zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin. 
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